
Open tafel overleg OPK d.d. 18-1-2021 
Bijeenkomst via Outlook teams 
 
Aanwezig: alle verenigingen met uitzondering van VV Noordbergum die zich heeft afgemeld. 
Mûnein heeft zich wel opgegeven maar tijdens gesprek niet van zich laten horen (wellicht 
technische problemen).  
 
 
Samenvattende uitkomst van de bijeenkomst 
Een groot deel van de Oud papier verenigingen waren bij de (digitale) bijeenkomst 
aanwezig. Een vereniging heeft aangegeven niet aanwezig te zijn en graag een verslag te 
ontvangen. Een vereniging had problemen met de verbinding en heeft een schriftelijke 
reactie gestuurd.  
Er is gesproken over de toekomstige inzameling van het oud papier en karton (OPK)  
 
Structuur van de avond 
Wethouder Bouwman heet iedereen van harte welkom.  
Sjoukje Minnema van der Weg verzorgt de presentatie, Elly Postma notuleert.  
 
Aanleiding 
De aanleiding voor dit overleg is dat de huidige overeenkomst op 31 december 2021 
afgelopen is. De raad zal een keuze maken hoe de gemeente in de toekomst met de 
inzameling OPK om zal gaan.  
 
Terugblikken en situatie t/m 31 december 2021 
In juni 2020 heeft de aanbesteding van Omrin (namens een groot aantal gemeenten) voor 
het afzetten van OPK plaats gevonden. Het tijdspad om voor 1 januari 2021 keuzes te 
kunnen maken was te kort. De data voor de inzameling moeten in september/begin oktober 
definitief zijn ivm de afvalkalender.  
Om duidelijkheid te geven aan de verenigingen is de bestaande regeling daarom een jaar 
verlengd. Subsidieverordening is uitgelegd.    
Marktprijzen OPK zijn erg wisselend, de verwachting is dat de gemeente dit jaar geld zal bij 
moeten leggen.  
 
Planning vaststelling nieuw OPK beleid 
Vandaag is gesprek met OPK verenigingen. Dit gesprek is een basis voor het uitwerken van 
scenario’s. 
Verenigingen worden actief op de hoogte gehouden van voor te leggen scenario’s.  
18 maart 2021 Iepen Podium, iedereen kan inspreken.  
25 maart 2021 Opiniërende raadbehandeling 
3 juni 2021 besluitvormende raadsbehandeling 
 
Uitkomst toegestuurde vragenlijst  
Veel verenigingen hebben vragenlijst ingestuurd. Het is goed te zien dat tijdens deze 
coronaperiode de inzameling goed is opgepakt. De meeste verenigingen hebben, met hier en 
daar een aanpassing, de inzameling kunnen voortzetten.  
 
Uit de vragenlijst kunnen we concluderen dat de inzameling goed verloopt en er geen 
ongevallen plaats hebben gevonden. Over de toekomst geven de verenigingen aan 
verwachten voldoende vrijwilligers te hebben maar er wel zorgen zijn over de prijs. De prijs 
moet niet lager worden dan huidige garantieprijs zodat ouderbijdragen of contributie niet 
verhoogd hoeft te worden.  



Er zijn een aantal open vragen vanuit de vragenlijst beantwoord over de afvalkalender, 
containerkosten, aandrukken container en of een papiercontainer aan huis meer OPK 
oplevert dan de huidige manier van inzamelen.  
Antwoorden: De gemeente kan de containerkosten niet voor haar rekening nemen, dit wordt 
al verrekend met de garantieprijs. De gemeente heeft ook geen invloed op de 
containerkosten omdat de gemeente geen aandeelhouder is in dit onderdeel van Omrin en 
dus geen stem heeft. Aandrukken van containers kunnen wij niet verzorgen, een aantal 
verenigingen regelt dit zelf. Het is de verwachting dat een papiercontainer aan huis per jaar 
15% meer OPK aan tonnen op zal leveren per jaar. Uit de sorteeranalyses blijkt dat er nu 5 
tot 7 % herbruikbaar OPK in sortibak zit. 
 
RONDVRAAG 1:  
Er is gelegenheid tot het stellen van vragen over de presentatie en er wordt antwoord 
gevraagd op vraag 23: 
Is de huidige garantieprijs zoals die nu in de subsidieverordening staat ook de minimale prijs 
waarvoor verenigingen het wil en kan doen? 
 
De meeste verenigingen geven aan dat de huidige garantieprijs echt de ondergrens is. Twee 
verenigingen (Jistrum en Gytsjerk) geven aan dat er tijdelijk een verlaging naar bijvoorbeeld 
€ 40,- mogelijk is maar dit moet dan niet te lang duren.  
 
Overgrote deel van verenigingen geeft aan dat ouderbijdragen of contributies verhoogd 
moeten worden bij wegvallen inkomsten OPK. 2 verenigingen, Earnewâld en Garyp 
(gymnastiekvereniging), geven aan dat vereniging dan waarschijnlijk niet zal kunnen blijven 
bestaan.  
Ook wordt aangegeven dat het inzamelen een sociale gebeurtenis is die zorgt voor 
betrokkenheid bij school of vereniging.  
 
De meeste verenigingen geven aan niet nagedacht te hebben over een alternatieve 
inkomstenbron en vragen zich af of de gemeente een alternatief bedacht heeft zoals in 
andere gemeenten wel gebeurt.  
Antwoord: Gemeente gaat niet op zoek naar andere vormen van subsidie. Bijdrage 
zwerfafval gaat bij ons naar de dorpsbelangen. Voorbeeld Leeuwarden is niet vergelijkbaar 
met Tdiel, andere manier van inzamelen. 
 
Er wordt gevraagd of er met de komst van een OPK container in huis echt wel meer OPK 
ingezameld zal worden.  
Antwoord: uit sorteerproeven blijkt dat er 5 tot 7 % herbruikbaar OPK in de sortibak 
verdwijnt, er is winst te behalen.  
Landelijk blijkt dat het gemakkelijk is om het in goede bak te gooien wanneer er een 
container staat.  
 
Sumar merkt op de berekening tussen gebruik kraakpers en containersysteem onduidelijk te 
vinden, hier komen wij in dit specifieke geval bij de vereniging op terug.  
 
Er wordt voorgesteld om, wanneer er in het kader van de duurzaamheid, toch een container 
aan huis komt hier een verdeelsleutel aan te koppelen. Dan hebben de nu inzamelende 
verenigingen toch nog inkomsten uit de papierinzameling.  
Antwoord: Vanuit gemeente geen mening erover hebbende: afvalstoffenheffing is 100%. Is 
kosten inzameling en verwerking. Er wordt aangegeven op dit moment geen uitleg over 
afvalstoffenheffing te willen.  
 



 
Vervolg presentatie  
Uitleg afvaldriehoek: Milieu (VANG doelstelling, duurzaamheid), kosten, service. 
Diverse scenario’s zullen aan de hand van deze driehoek worden uitgewerkt.  
 
 
Rondvraag: 
 
Opmerkingen rondvraag: 

- Het is normaal dat gemeente gaat compenseren.  
- Afvaldriehoek is milieu, kosten en service. Wordt er gekeken naar sociale aspect?  

o Valt onder service 
- Is er al zicht op nieuwe prijzen (contract omrin) 

o Rond de € 40,- per ton = marktprijs 
- Sticker op container met “geen papier” 

o Uit praktijk blijkt dit weinig effect te hebben, ook andere stromen moeten dan 
worden benoemd.  

- Is het mogelijk om in Burgum op de reclamezuilen aan te geven wanneer OPK 
inzameling plaats vindt?  

o Zuilen niet van gemeente, zullen wel nagaan of dit mogelijk is.  
- Moeten inwoners extra betalen voor afvalcontainer?  

o Hele afvalinzameling is kostendekkend, kosten containers worden hierin 
verrekend 

- Het rechtvaardigheidsbeginsel zal worden meegenomen in de voor te stellen 
scenario’s.  

 
 
 
Terugkoppeling: alle verenigingen ontvangen terugkoppeling over de scenario’s.  
Er is ook een open podium, u kunt inspreken in de raad.  
18 maart open podium 
25 maart opiniërende raadsbehandeling.  
 
 
Wethouder bedankt iedereen voor het overleg en voor de inspanningen in deze tijden.   
 


